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Protokoll fört vid kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågors sammanträde  
måndagen den 7 september 2020 
 

Tidpunkt:  

Kl. 15.00 

Plats:  

Stora kollegiesalen 

Närvarande: 
Se bilaga 1 
 

 

   

   

   

Justerat den 14 september 2020   vad avser §§ 1-4, 6-13  

   

   

   

   

   

   

   

   

Martin Hansson Lena Huss (Funktionsrätt/ÅSS) 

Ordförande vice ordförande  
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§ 1  
Sammanträdets öppnande 
 

Ordföranden Martin Hansson (MP) förklarar sammanträdet 

öppnat. 

 

 

§ 2  
Närvarande 

 

Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras via 

upprop. 

 

 

§ 3  
Föredragningslistan godkänns 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

Föredragningslistan godkänns. 

 

 

§ 4 
Val av protokollsjusterare och tid för justering av 
protokollet 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden 

Lena Huss Funktionsrätt/ÅSS utses att justera protokollet. 

Protokollet justeras måndagen den 14 september 2020. 
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§ 6 
Remiss av motion om att tillgängliggöra demokratin 
KS 2020/766 

Remisstid den 6 oktober 2020 

RI 
 

Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar att 

lämna följande remissvar. 

 

Rådet har tagit del av ärendet. Motionen utgår bland annat 

från stadens program och delaktighet och tillgänglighet. 

Motionärerna föreslår vissa ändringar i syfte att förstärka och 

förtydliga tillgängligheten för personer med 

funktionsnedsättningar.  

De nuvarande råden för funktionshinderfrågor föreslås ändra 

namn till funktionsrättsråd. Rådet ställer sig bakom detta 

förslag. 

Vidare bör tillgängligheten i rådssalen förstärkas genom 

anpassning av talarstolar mm, så att dessa kan justeras för 

personer med olika funktionsnedsättningar. 

Rådet ställer sig bakom även detta förslag men vill även 

betona att tillgängligheten till stadens olika publika lokaler 

måste förstärkas generellt. Idag är många av dessa 

mötesplatser, som är av vital betydelse för en levande 

demokrati där samtliga medborgare kan deltaga på lika 

villkor, otillfredsställande ur ett funktionshindersperspektiv. 

Utöver fysisk tillgänglighet vad avser anpassning till 

personer med begränsad rörelseförmåga, brister det även vad 

avser personer med nedsatt syn eller hörsel. 

Rådet vill också betona att begreppet tillämpas brett, i 

enlighet med dagens kunskapsläge och förhållningssätt. 

Funktionsnedsättningar är inte bara sådant som berörts ovan. 

Det handlar även om exempelvis kognitiva svårigheter eller 

ökad känslighet för olika stimuli och stressorer.  

Vi vet att personer med funktionsnedsättningar deltar i den 

demokratiska processen i lägre utsträckning än övriga 

medborgare. Staden bör ta ett helhetsgrepp på detta och även 

se över om det finns behov av andra åtgärder som stärker 

möjligheterna till deltagande i olika beredande och 

beslutande organ. 
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§ 7 
Remiss av Stockholms stads strategi för 
arbetsmarknadsinsatser 
KS 2020/904 

Remisstid den 30 september 2020 

RVI 

 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

 

Rådets presidium får i uppdrag att ta fram ett svar på remissen. 

 

§ 8 
Remiss av LSS-utredningen 2018:88 
KS 2020/1005 

Remisstid den 6 oktober 2020 

RVIII 

 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

 

Rådets presidium får i uppdrag att ta fram ett svar på remissen. 

 

§ 9 

Information från Stockholms stads 

funktionshinderombudsman Astrid Thornberg  

 

Stockholms stads nya funktionshinderombudsman, Astrid 

Thornberg, presenterar sig. Astrids senaste tjänst var på 

socialförvaltningen, på avdelningen för stadsövergripande frågor 

med fokus på verksamhetsområdet stöd och service till personer 

med funktionsnedsättning. Astrid har arbetat i staden i många år, i 

flera olika stadsdelar och både som utförare på verksamhet och 

inom myndighetsutövning inom området funktionsnedsättning. 

 

Pia Enhage, den förra funktionshinderombudsmannen, skickar via 

Astrid en hälsning till rådet och tackar för samarbetet. Det har 

tyvärr inte gått att få till en större avtackning med tanke på den 

rådande situationen i samhället. 

 

Funktionshindersombudsmannens rapport 2019 behandlades i 

kommunfullmäktige den 15 juni 2020 och är en lägesrapport med 
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avstamp i stadens program för tillgänglighet och delaktighet som 

togs 2018. 

   

Utgångpunkter som använts har varit det statliga betänkandet 

Styrkraft i funktionshinderspolitiken, verksamhetsberättelsen för 

2018 och verksamhetsplanen för 2019 samt information och 

underlag från funktionshindersrörelsen och verksamheter i 

staden.  

  

Rapporten syftar till att öka 

• medvetenheten om grunden för stadens arbete med 

tillgänglighet och delaktighet  

• förståelse för ansvaret att beakta 

funktionshinderperspektivet  

• lyfta fram möjligheter, utmaning och behov av 

förbättringar. 

  

Rapporten följer programmets struktur med de olika prioriterade 

områdena och funktionshinderombudsmannen kommenterar efter 

varje avsnitt.  

  

Förhoppningen är att den kan vara användbar som ett 

kunskapsunderlag och fungera som stöd i vad som skulle kunna 

göras i det fortsatta arbetet. 

  

En kort sammanfattning är att mycket görs, samtidigt finns 

mycket kvar att göra då särskilt kring behov av att utveckla 

uppföljning och ledningssystem. 

 

Programarbete som pågår: 

Stockholms stads program för kvalitet och utveckling 

(arbetsnamn) 

Från budget 2020 har stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram 

ett nytt Program för kvalitetsutveckling där stadens innovations- 

och digitaliseringsarbete är integrerat, i syfte att förenkla och 

tydliggöra stadens övergripande inriktning. Det nya programmet 

ska ersätta Program för kvalitetsutveckling, Stockholms stads 

innovationsstrategi, Strategi för smart och uppkopplad stad samt 

stadens digitaliseringsprogram.  

  

Arbetet med programmet väntas vara klart under hösten och 

remitteras före årsskiftet. 
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Rapport under arbete: 

Hållbarhetsrapporten är tänkt att visa ett nuläge i staden kring 

arbetet med Agenda 2030 och även mot Visionen 2040 Ett 

Stockholm för alla. Den är framtagen med målansvariga nämnder 

och tänkt att visa på hinder och möjligheter och att tjäna som 

underlag får verksamhetsutveckling. Tidplanen är att den blir klar 

under oktober, men det kan eventuellt bli något senare.  

 

Br Jönsson har fått en inbjudan att vara med på ett sammanträde 

och presentera hur FO:s rapport arbetas in i budget. 

 

§ 10 

Återkoppling från presidiet 

 

S:t Julian-priset 

S:t Julian-priset är i praktiken inställt i år, då det har inte ansetts 

rimligt att ha en utvärderingsprocess under rådande 

omständigheter. Dels utifrån själva processen i sig, men även det 

att vissa verksamheter har haft uppehåll. Det blir inte av i år, men 

kommer att återkomma under kommande år. 

 

Kaj Nordqvist presenterar idén att ha ett särskilt pris till de som 

har haft verksamhet under pandemin. Ordföranden svarar att det 

finns en planering kring ett uppmärksammande på S:t Julian-

dagen. Ordföranden tar med sig frågan. 

Veronica Wolgast inflikar att utvärderingen görs på hösten och 

att det är den aspekten som bidrar till att en utdelning av priset 

inte känns rimlig. Utvärderingen 2021 kommer möjligen handla 

om extraordinära insatser under kommande prisprocess. Alltså till 

S:t Julian-dagen 2022. 

 

Det preliminära sammanträdet rådet skulle haft för att behandla 

S:t Julian-priset den 14 december 2020, kommer inte att hållas. 

 

Närvaro på distans 

Ordföranden informerar om att det som har kommunicerats utåt 

är att bild och ljud i realtid måste vara med för att man ska anses 

vara närvarande på ett sammanträde och därmed kunna få 

sammanträdesarvode. 

 

Jan Delvert poängterar att det är många som inte ha en 

uppkoppling, och kan därför inte delta i det demokratiska arbetet. 

Då telefonnärvaro inte räcker för att få räknas som närvarande, 

stänger det ute de som har telefon som enda alternativ. 
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§ 11 

Anmälningsärenden 

 

- Protokoll från rådets sammanträde den 5 maj 2020. 

 

§ 12 

Anmälan av remissvar 

 

Remiss av Tillsammans för en välfungerande 

sjukskrivnings- och rehabiliteringsprocess (SOU 

2020:24) 

Dnr KS 2020/749 

Remisstid den 26 juni 2020 

RVIII     

 

Remiss av En sjukförsäkring anpassad efter individen 

(SOU 2020:26) 

Dnr KS 2020/754 

Remisstid den 26 juni 2020 

RVIII     

 

Remiss av Motion om elsparkcyklar 

Dnr KS 2020/1314 

Remisstid den 18 juni 2020 

RV     

 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

Anmälan av svar på remisserna godkänns enligt bilaga 2-4.  

 

§ 13 Övriga frågor 
 

Ökade personrån mot personer med funktionsnedsättning 

 

Anna Quarnström (OPOL) tar upp en fråga om ökade personrån 

mot personer med funktionsnedsättning. Anna önskar att lyfta 

Brå:s rapport att personer med funktionsnedsättning blir en sårbar 

grupp. Under pågående pandemi har ideella organisationer varit 

viktiga i att hjälpa utsatta grupper. Detta har lett till att personer 

som behöver stöd i vardagen kanske öppnar dörren för alla som 

utger sig från att vara från en viss organisation. 
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Kan staden förtydliga vilka organisationer de arbetar med, för att 

förtydliga vilka som staden faktiskt har ett samarbete med. 

Ett ytterligare önskemål är ett samarbete med polisen för att 

identifiera riskfaktorer. 

 

Översyn av funktionshinderrådens organisation 

 

Veronica Wolgast Carstorp meddelar att arbetet med 

omorganisationen har tagit en paus under våren. Mycket av 

arbetet gjordes före pandemin. Visst arbete kvarstår innan det 

finns ett konkret förslag att remittera ut. Det återupptas aktivt nu 

under hösten. 

 

§ 14 Sammanträdet avslutas 

 

Sammanträdet avslutas kl. 16.00 

 

Vid protokollet 

 

 

Daniel Björkegren 


